
Dagsorden til Fællesbestyrelsesmøde 

Brahesminde Skoler og Børnehuse – Afholdes på afdeling Svanninge - onsdag d. 25.10.2023 kl. 17.00 – 19.30 

  

Deltagere: Babette, Cecilie, Dorte, Kamilla, Laura, Louise, Marlene, Mette, Pernille, Tina, Christiaan, Vibeke samt elever fra 

elevrådet Celine.  

Afbud: Pernille, Tina, Kamilla Laura 

Referent: Dorte 

Pkt Ansvar Indhold Hvorfor – begrundelse Art Tid Referat - beslutning 

1. Alle Godkendelse af 

referat 

fra sidste møde  

Referat fra mødet d. 

19.09.2023. 

 

B 17.00 -

17.05 

godkendt 

2. Elever Elevråd Orientering om 

elevrådsarbejdet på afd. 

Svanninge: 

Ønsker om at genoptage 

fællesspisninger på skolen 

Ønske om parkourbane 

O/

D 

17.05 – 

17.15 

 Snak om fællesspisning. Ønske Alle kl på skift laver mad og der er 

forældrebetalt.  Hver klasse laver mad 1x om året. Mette husker, de 

betalte 150kr om året. Der blev gjort meget ud af det. Bestyrelsen 

bakker umiddelbart op om ideen. Punktet tages op næste møde.  

Ønske om vandautomat til SV. VM fortæller at Horne har haft en 

sådan maskine, men svært at undgå vandspild, så den blev taget 

ned. Maskine koster 20.000 + vedligehold 

Ønske om parkourbane  - Legepladsudvalg vil tage det med, men 

igen her er økonomien.  

Fredagsmobil – snak om tlf og cromebooks.  

Elevrådet i gang med at planlægge jul. .  

3. Alle Mødetidsrum og 

længde- punkt 

fra sidste møde 

Vi mødes hver gang 2½ 

time fra kl. 17 – 19.30; er 

dette passende? 

D/

B 

17.15 – 

17.25 

  

udsat 

4.  Lege-

plads-

udvalget 

Legepladser Opdatering på de projekter, 

som er i gang.  

Vi påtænker at have punktet 

Legeplads på hver gang 

D/

B 

17.25 – 

17.30 

Gårsdagens møde blev aflyst pga afbud.  

Mette ønsker at tale rollefordeling if til hvem tager sig af fonde, og 

diverse ting.  

Tag evt kontakt til Tommy if. med udsmykning af legepladsen.  

Legepladserne er sat ind i 10årsplan 



således, at eleverne også 

kan deltage i dette punkt.  

5. Laura Bussens 

Støtteforening 

kommer på 

besøg og 

orienterer.  

Laura har inviteret 

formanden for Bussens 

Støtteforening, Mette med 

til mødet.  

 17.30 –  

17.45 

Status: Der sidder 4 i bestyrelsen. Bank detaljer er faldet på  plads i 

august -  Lang proces. Der er 2 forældre fra BH der vil række en 

hånd, når det kniber.   

Opfølgning af reklame støtter. Snak om arrangemner hvor man kan 

samle lidt ind, fx Markedsdag og Fugleskydning.  

Vi kan give vores folder ud.  

Vi holder os under de 50.000 for at undgå moms.  

VM har sendt en ansøgning på støtte.  

Der arbejdes på at få uddannet endnu en chauffør.  

Kæmpe respekt til jer for jeres engagement i foreningen 

 

VM opfordrer til at foreningen sender et par linjer, som kan 

komme med i Lokalnyt/HL nyt, som reklame.  

Evt lidt inspiration til reklame undersøges 

6.  Mette Pyntning til 

høstfesten i 

Svanninge – 

punkt fra sidste 

møde.  

Mette har sat dette punkt på 

dagsordenen. 

D/

B 

17.45 – 

17.55 

Mette spørger ind til den manglende pynt if. med Høstugen. Vi har 

manglet informationer.  

Det er den sidste weekend i august og ugen ind i september.  

Vi lægger det i årshjulet.   

7. VM Ferieplaner for 

de kommende 

skoleår. 

Er der nogle kommentarer 

til ferieplanen for de 

kommende skoleår? 

Bilag vedhæftet.  

D 17.55 -

18.00 

Der er kommet ferieplaner for 24/25 – i 25 er det grundlovsdag 

torsdag den 5. juni og pinsen i weekenden . FMK har sagt vi lukker 

den 6. juni.  

8.  VM  Dialogmøder 

10.oktober 

og 

7.november 

Der har været afholdt 

dialogmøde d. 10.oktober 

2023. 

Næste dialogmøde er 

7.november 2023.  

 18.00 – 

18.10 

Dialogmøder bliver afholdt af Opvækst &læring – de ønsker at 

invitere forældre til dialog.  

Skoleleder/formand + 1 ekstra er inviteret 

VM skriver til Laura og Pernille 

9. VM Økonomi Opfølgning.  

Prioritering:  

Legepladser/skolemøbler.  

O 18.10 – 

18.20 

VM orienterer 

 

Drøftelse om prioriteringsliste. Hvad skal vi prioritere. Bestyrelsen 

vægter at prioritere skolemøbler.  



10. Mar-

lene, 

Laura og 

Vibeke  

Branding - 

indskrivning 

Arbejdsgruppen har bestilt 

drikkedunke med logo på. 

Lene har udarbejdet en ny 

folder, som bliver trykt hos 

FGU, Svendborg. Se bilag. 

Uddeling af foldere til 

gym.? 

Åbent Hus på afd. Horne d. 

13.nov og på afd. Svanninge 

d. 16.nov.  

Har nogle 

bestyrelsesmedlemmer 

mulighed for at deltage? 

Input til gruppen.  

D/

B 

18.20 – 

18.35 

Marlene fortæller at Lene krog Clemmensen er kommet 

medudvalget.  

Vi har opdateret vores folder, som bliver delt ud til gymnastik i 

henholdsvis Svanninge og Horne. Til indskrivningen er der en lille 

gave – en drikkedunk.  

Vi ønsker at forældrerepræsentanter til at fortælle godt om skolen. 

Laura og Marlene i Horne – Vi mangler i Svanninge 

Vi spørger Pernille og Louise om de vil eller vil uddelegere.  

 

Forplejning – forskellige forslag diskuteres.  

 

11. Kamilla 

og  

Dorte 

Nyt fra 

børnehusene 

 

Orientering fra 

børnehusene. 

O 18.35 – 

18.45 

 Heldagstur for de ældste i Bh i Svannige og Horne. Turen gik til 

Madsby parken. Efterårsvejret var med os. Samarbejdet mellem 

Svanninge og Horne fungerer rigtigt godt og vi tænker hinanden 

ind, hvor vi end kan.  

 

Børnetalsprognoser ser gode ud for Begge børnehuse, også bedre 

end forventet ved møde i foråret.  

 

Forældremøder er afholdt på begge matrikler. Alt forøb godt. 

Stærkt personale fortalte om sprog og den sproglige indsats, som 

leveres hver dag.  

 

En del ansættelser over det sidste halve år, qua sociale normeringer 

i Horne. Men grundet børnetal har vi også kunne fastansætte Lene 

Hansen i Børnehuset.  

 

Miniprojekter. Der arbejdes pt bl.a. med High and low arousal fx i 

Legegrupperne i Horne og sprogværksteder i Svanninge.   

 

 



 

 

12. Alle Status på 

principper  

Handleplan for elever i 

læsevanskeligheder. Bilag 

vedlagt.  

Retningslinjer for brug af 

vores bus. Bilag vedlagt. 

Principper for brugen af 

meddelelsesbogen – skal 

udarbejdes.  

D/

B 

18.45 – 

19.00 

Godkendt 

 

 

Skrivet sendes tilbage til personalet, som retter til og sender tilbage  

 

Nyt - i stedet for elevplan. Fremadrettet plan for barnet.  Det er en 

bog, som erstatter MOMO. Forældre skal se den engang om året fx 

ved samtaler. Lovgivning siger, at Bestyrelsen skal udforme 

principper. FB beder personalet laver et udkast, som sendes tilbage 

i FB 

13. Alle Anlægsønsker 

til 10 års planen 

(budget 2025): 

 

Solafskærmning 

afd. Sv. - 

arbejdsmiljø 

Vi har i forvejen følgende 

stående på 10 års planen: 

a)2 x legepladser skoledelen 

b)Udvidelse af vuggestuen 

afd. Sv. med 4 yderligere 

pladser til i alt 12 pladser. 

c)Overdækket 

udendørsområde afd. Sv.BH 

d)H/D-lokale afd. Sv. 

e)Musiklokale afd. Sv. 

 

D/

B 

19.00 – 

19.05 

VM informerer 

14. Alle  Informations-

punkt 

a) Formand 

b) Ledelsen  

c) Medarbejderne 

d) Bussens 

støtteforening 

e) Andre 

O 19.05 – 

19.25 

 

VM – dejligt med Motionsdag før efterårsferien. Sciencecup 

Skolefest i nov afd SV – faguge uge 47 Science – MUS samtaler i 

gang. Mellemformer vedtaget. Juleklippedag 1. dec.  

 

Babette: forældresamtaler på skole SV. 

 

15. Alle Eventuelt  O 19.25 – 

19.30 

  

 



   Punkter til kommende 

møder (næste møde er 

xxxx): 

   Fællesspisning på Afdeling SV 

Mødetidsrum og længde 

Evaluering af åbent hus 

Art: er punktet til orientering (O), drøftelse (D), beslutning (B) 


